

THE SENATE

LE SÉNAT

Wednesday, April 28, 1869

Le mercredi 28 avril 1869

The Speaker took the chair at three o'clock p.m.

After routine,

The following petitions were presented:

By the **Hon. Mr. Shaw**—Of George Howison and others of the South Riding of Grenville, praying that a duty be imposed on hops imported from the United States.

By the **Hon. Mr. Bureau**—Of Z. V. Mondor of the City of Quebec, praying that he may be reinstated as a messenger of the Senate, or be granted indemnity for the loss he has sustained in being put out of his situation.

By the **Hon. Mr. Ross**—Of the Hon. D. L. Macpherson,—John Crawford, George Brown, Edward C. Jones, C. S. Gzowski, Edward Blake, Thomas Galt, &c., for an Act incorporating them under the name and style of "The Dominion Mutual Life Guarantee Assurance Company."

By the **Hon. Mr. Simpson**—Of George W. Jones of the Village of Port Perry, in the County of Ontario, praying for an Act to dissolve his marriage with Ann Catherine Martin.

A message was presented from the Governor General on the postal arrangements with the Grand Trunk Railway Company and the steamboat lines.

A message was presented from the Governor General enclosing first and second reports from the Commissioners on the Civil Service Commission.

PATENTS

Hon. Mr. Chapais (in English) explained that the present Bill (Patents of Invention), was very nearly similar in its provisions as the one he had introduced on the same subject in the last session of Parliament. He claimed that it was amended and improved in some very essential particulars. Under the law that formerly existed in Canada, the British resident was the only person permitted to obtain a patent on an invention. In New Brunswick every person has a right to

Le Président occupe le fauteuil à trois heures de l'après-midi.

Après les affaires courantes,

Les pétitions suivantes sont présentées:

Par l'honorable **M. Shaw**, de George Howison et autres, de Grenville Sud, sollicitant l'imposition d'un droit sur le houblon importé des États-Unis.

Par l'honorable **M. Bureau**; de Z. V. Mondor de la ville de Québec, demandant qu'on le réintègre dans ses fonctions de messenger au Sénat, ou qu'on lui accorde une indemnité pour la perte qu'il a subie à son renvoi.

Par l'honorable **M. Ross**; de l'honorable D. L. Macpherson, et de John Crawford, George Brown, Edward C. Jones, C. S. Gzowski, Edward Blake, Thomas Galt, et autres, demandant une loi les constituant en société ayant pour nom et raison sociale: «Compagnie de garantie et d'assurance mutuelle sur la vie, dite de la Puissance».

Par l'honorable **M. Simpson**; de George W. Jones, du village de Port Perry, comté d'Ontario, demandant une loi dissolvant son mariage avec Ann Catherine Martin.

Présentation d'un message du Gouverneur Général sur les accords conclus avec la Compagnie de chemin de fer du Grand Tronc et les compagnies de navigation à propos du transport du courrier.

Présentation d'un message du Gouverneur Général comprenant le premier et le deuxième rapport de la Commission du Service civil.

BREVETS

L'honorable **M. Chapais** explique (en anglais) que le Bill sur les brevets d'invention ressemble de très près, par ses dispositions, à celui qu'il a présenté sur le même sujet durant la dernière session de la Législature. Il affirme qu'on en a modifié et amélioré des détails essentiels. Aux termes de la loi existant auparavant au Canada, seul un résident britannique avait le droit d'obtenir un brevet d'invention. Au Nouveau-Brunswick, toute personne a le droit d'obtenir un brevet, tandis qu'en Nou-